
Elke keer als er wordt gepubliceerd over de veronderstelde achteruitgang van 
bepaalde wildsoortpopulaties, wordt er onmiddellijk discussie gevoerd, over het 
wel of niet meer mogen bejagen van deze soorten. Dit automatisme van denken 
bij bepaalde organisaties en de politiek is ergerlijk. De beschermende rol van de 
jager ten aanzien van deze wildsoorten wordt hier heel gemakkelijk terzijde 
geschoven. De jager heeft, bij wet geregeld, de plicht te zorgen voor een goede 
wildstand in zijn veld. Hij zal hier naar eer en geweten naar handelen. Als de jacht 
wordt ingeperkt wat blijft er dan nog over van de motivatie van de jager, om 
kwetsbare bodembroeders en jonge hazen te beschermen door actief aan 
predatiebeheer te doen. Biotoopverbetering te stimuleren, door onderhoud van 
bossingels, het inzaaien van akkerranden en aanleggen van wildakkers. Het 
uitvoeren van trendtellingen om aantalsontwikkelingen te kunnen monitoren en 
toezicht te houden op stroperij. Nee, door de soort op de wildlijst te zetten of te 
houden, en de bejaagbaarheid niet ter discussie te stellen, geef je de deze soorten 
de bescherming die nodig is voor het behouden van gezonde en levensvatbare 
populatie. Minstens net zo belangrijk is dat de jager gemotiveerd blijft om al die 
taken te kunnen en blijven uitvoeren die van hem/haar worden verwacht in de 
uitvoering van het Faunabeheerplan. Door een goede balans te houden tussen 
rechten, wise use, en plichten, uitvoering geven aan verleende vergunningen en 
ontheffingen, blijft de jager gemotiveerd om uitvoering te geven aan de 
genoemde rechten en plichten, die wettelijk zijn vastgelegd. In mijn veld van 1200 
ha., deels gelegen in de Veenkoloniën, in het zuidoostelijk deel van de provincie 
Groningen, zie ik juist de laatste jaren de hazenstand weer toenemen. De straffe 
bejaging van vos en kraai zal daar zeker aan hebben bijgedragen. Ons jachtveld 
bestaat voor ¼ deel uit grasland en ¾ deel is akkerbouw. Konijnen komen in ons 
jachtgebied niet voor. Het biotoop is daarvoor niet geschikt. Onze jachtcombinatie 
heeft 10 jaar geleden, zich vrijwillig de beperking opgelegd, de hazen niet te 
bejagen. We wilden weten wat er zou gebeuren met de ontwikkeling van de 
populatie, door onszelf deze maatregel op te leggen. Wat duidelijk is geworden in 
ons jachtveld is, dat bejaging van het haas geen enkele invloed heeft op de 
populatieontwikkeling. De eerste jaren zagen we zelfs een kleine achteruitgang 
van de stand en hebben we de predatiebestrijding geïntensiveerd. Met 
nachtzichtapparatuur, maar ook overdag, tellen we hele jaar rond en vooral met 
warmtebeeld camera’s, kunnen we populatie zeer scherp in beeld krijgen. We zien 
dan ook de laatste jaren een geleidelijke stijging van de hazenpopulatie. 
Momenteel heeft de provincie Groningen ervoor gekozen, de uitspraak van de 
rechter in Utrecht, omtrent het niet ontvankelijk verklaren van de landelijke 
vrijstelling, over te nemen. Dat betekent dat we niet meer aan predatorenbeheer 
kunnen doen. Wat dit betekent voor de fauna in Groningen, laat zich raden.


